

Referat vedr.

Lokalrådsmøde 22. Januar 2024 kl. 19.00 i Tiendeladen

Kaffe, te, sodavand og kage v/Jens Hansen

Afbud:

1. Næste møde

- a. Tidspunkt, kaffe og kage ansvarlig
Næste møde er konstituering, og aftales til GF.

2. Evt. nye punkter til dagsorden

Bogskabet, Hvad gør vi?

Det nuværende skab er udført meget "klejnt", og kan ikke holde til vejrforholdene.

Jens kom med forskellige forslag, til en forstærkning af det nuværende.

Der er også kommet et forslag ind fra en Borger, om at man kunne anvende en Carport, et skur eller lign., hvor der også kunne være andre ting, som man kunne indlevere til bytning.

Efter lidt drøftelse, blev det besluttet, at Ulf R tager kontakt til FGU, for at høre om de vil være interesseret i, at bygge et skab til os, mod at vi selvfølgelig betaler materialerne til det. Ulf får pris fra FGU så vi kan søge midler til det, inden at det bliver igangsat.

3. Godkendelse af dagsorden

Den er godkendt.

1. **Referat fra seneste møde**, anses som godkendt efter 7 dage uden kommentarer efter fremsendelse, og ligges herefter op på www.vigersted.net

4. Orienteringspunkter

- a. Hundekområde - Aftale om Græsslåning v. Tomas
Tomas har forgæves forsøgt at træffe FGU for nærmere aftale. Tomas følger op.
- b. Byporte og trafikmæssige foranstaltninger v. Dan
Kommunen vil gerne bevilge 1 skilt pr. indfaldsvej, samt bump og hellefelt som der hele tiden har været snak om.
- c. Mere lys på offentlige veje i Vigersted v. Dan
Dan har fortsat dialog med Kommunen, og afventer at de vil lave en lys-måling de steder som vi har påpeget meget lidt lys.
- d. Status på lokale indkøbsmuligheder v. Christina
Christina lavede en meningsmåling på Vigersted gruppen, og der var overvejende positive tilbagemeldinger. Spørgsmålet er hvor mange der vil bruge det. Ulf D. vil gerne undersøge hvad der skal til, for at få det etableret.
- e. Legeplads ved Bymidten, opdatering fra Ulf R. om kommunens vedligeholdelsespligt samt videre-etablering.
Ulf har snakket med Kommunen, og de kommer og skifter sand.
De vil også gerne komme og give legepladsen et eftersyn.

5. Aktivitetsudvalget

- a. Nytårskur evaluering.
Det gik rigtig godt. Der var ca. 60 personer der deltog, og snakken gik rigtig godt blandt bordene.
Der var rigtig mange Foreninger, med gode præsentationer.

Vi snakkede om, at udarbejde lidt bedre information til dem som vil præsentere, omkring taletid, hvad vil være godt at fortælle om m.v.

Man kan også overveje at opstille boder eller områder til bagefter, hvor man så kan gå over til de Foreninger m.v., som man måske gerne vil høre mere om, men man skal dog overveje, hvor meget plads det så vil tage.

b. **Fondssøgnings workshop**

Christina har sendt en brochure rundt, med et tilbud omkring en Workshop, for at blive klædt bedre på, til at udarbejde ansøgninger og søge fonde.

Alle var positivt stemt for at Christina går videre med det, og at inddrage flere Foreninger.

6. Børn og unge udvalget

a. **Cafe**

Christina er ved at stable en Cafe på banen. Der er flere Borgere som har henvendt sig. Der bliver også lagt noget op i LokalNyt.

b. **MGP-fest 24.2**

Christina er ved at se på at arrangere MGP fest i Forsamlingshuset. Der er også her flere Borgere der har henvendt sig.

7. Bymidten:

a. **Planlægningsudvalg for ny beplantning**

Flemming har fået anbefalet en Have-arkitekt fra Roskilde, der kan komme ud og hjælpe med en plan for hvad der er godt og skidt. Hun koster ca. 10.000,- inkl. moms.

Det blev besluttet at afvente til efter Generalforsamlingen, hvor der måske kom nye ind, som ønsker at deltage i dette.

b. **Søen**

Dan har snakket med en Borger, der har et stort kendskab til vand og vand-afledning.

Det bør undersøges nærmere, om vi kan få Kommunen med på, at etablere en "cyklon", der kan sættes imellem overløbet til søen, der således kan begrænse den vandmængde, der løber til søen gennem overløbet.

c. **Græsarming udfor Kirken v. Dan**

Der er ikke noget nyt siden sidste gang.

8. QR koder v. Dan

Torben Nielsen (historiegruppen) og Dan har koordineret en ansøgning, som er blevet bevilget, til nye pæle og QR koder, til placering rundt omkring i byen.

9. PR

10. LokalNyt

Der mangler lidt struktur i formidlingen, og hvordan vi gør det. Flemming er begyndt og skrive om lidt emner, der så kan plukkes i. Aktuelle emner skal naturligvis prioriteres.

Efterfølgende har Dan hjulpet med at skrive indlæg.

11. Generalforsamling

Der er Generalforsamling d. 4/2. Dan søger om penge til dette.

12. Fremtidens bestyrelsesmøder

13. Evt.

Havedag Søndag d. 28/4 kl. 10.

Det vil være godt også at kunne byde på lidt at spise. Lokalrådet har jo nu egen grill, så vi griller en omgang pølser og brød.